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De werkgroep bestaat uit meer leden dan waarschijnlijk bekend. Op pagina 2 van de Waardvogel worden Leen Verschoor en Mariëlla van Gemeren 
als contactpersonen genoemd. Jacqueline Veltman, Michel van Cappellen en Denise Hoogendoorn maken ook deel uit van de werkgroep. Het gesprek 
vindt plaats in huize Verschoor te Ouderkerk aan den IJssel. Stefan van der Heijden heeft de week ervoor net afscheid van de werkgroep genomen.   D

Meer bekendheid voor werk RO, successen delen
Leen opent het gesprek met te memoreren dat de werkgroepleden bij 

een evaluatie in de recente bijeenkomst ter sprake brachten dat de behaalde 
resultaten nauwelijks door hen worden uitgedragen naar de leden en verder, 
terwijl er een wezenlijk belang is gediend voor biodiversiteit en natuur in 
de Krimpenerwaard. Met valse bescheidenheid dien je nu eenmaal niet de 
goede zaak, dus werd het idee voor een interview geboren. Uiteraard werkt 
de redactie daar graag aan mee! 
De bestaande werkgroepleden zijn vooral bekend met het westelijk deel 
van de Krimpenerwaard. Vanuit het oosten kwamen destijds dan wel de 
wijzen, maar nu bereiken RO weinig signalen. In eerdere jaren was Ton de 
Groot uit Schoonhoven vooral in het oosten en midden actief in het veld 
voor de werkgroep. Later kwam Leen erbij, toen Jacqueline en Mariëlla, 
daarna Michel en Stefan en recent Denise. Nu is de sterkte weer terug naar 
vijf vaste personen.
 

Leen Verschoor: Inmiddels ben ik met prepensioen, voorheen werkte 
ik bij de gemeente Capelle aan den IJssel. Eerst op Algemene Zaken, 

toen achtereenvolgens op Milieu, Ruimtelijke Ordening en Grondzaken. 
Voor wat betreft mijn kennis der natuur: ik geniet er ontzettend van om 
buiten te zijn, maar ben meer een generalist. De overigens voortreffelijke 
FLORONcursus van Stef van Walsum was niet aan mij besteed en hoewel 
ik een aardig oog krijg voor weidevogels, vind ik de kleine zangvogeltjes 
lastig uit elkaar te houden. Waarom deze werkgroep? Werken in Capelle is 
werken in een stedelijke omgeving. Als ik naar huis reed, kwam ik de brug 
over en bevond ik mij in het groen! Ook als we zijn weg geweest en aan de 
andere kant via Schoonhoven de Krimpenerwaard binnenkomen, ervaren 
we dat als thuiskomen in het wijdse groen. Ik vind dat dit zo moet blijven. 
Via RO kan ik daar mijn steentje aan bijdragen. Toen ik aanschoof bij RO 
was Ton de Groot nog alleen werkzaam voor RO. Hij had het een aantal 
jaren in z’n eentje gedaan en wilde wel stoppen. Daarna kwamen Mariëlla 
en Jacqueline erbij en toen waren we met z’n drieën. 

Mariëlla van Gemeren: Ik ben 47, ecoloog en nu ongeveer vier jaar bij 
de werkgroep. Ik las de columns van Jaap Graveland in Het Kontakt 

en hoorde zo voor het eerst van de NVWK. Ik kwam in contact met hem 
over de huismussen in Krimpen aan den IJssel waar ik woon, waarop Jaap 
vroeg of ik tellingen wilde doen voor MUS (Meetnet Urbane Soorten). Híj 
koppelde mij aan Leen en zo kwam ik bij RO. Voor MUS heb ik mij enige 
jaren terug al eens voorgesteld in de Waardvogel.   

Denise Hoogendoorn: Ik was officemanager bij een non-profit 
organisatie gericht op landschapsherstel in Afrika, toen ik een vriend 

kreeg die in het oosten van het land woonde. Mijn interesse voor natuur 
bestond destijds uit lekker wandelen, maar dieper ging het niet. Daar 
leerde ik door de diversiteit aan kleinschalige landschappen en de rust wel 
de natuur waarderen en besefte ik dat er zorg en inzet nodig is om die te 
behouden. Ik wilde weer een opleiding gaan doen en toen koos ik voor 
Bos- en Natuurbeheer in Velp. In deeltijd kon ik dat combineren met een 

baan bij de groenafdeling van een bouwbedrijf. In de praktijk betekende dat 
nog steeds veel administratief werk. Ik wilde juist ervaring in de praktijk 
opdoen. Inmiddels ben ik 27 en verhuisd naar Haastrecht, waar ik nu bijna 
twee jaar woon en waar mijn familie ook vandaan komt en inmiddels weer 
woont. In mijn zoektocht naar werkgroepen vond ik eerst de afdelingen 
van IVN, maar na enige tijd ontdekte ik mogelijkheden dichter bij huis bij de 
NVWK. Ik heb me toen aangemeld voor de zoogdierenwerkgroep, en bij 
RO zodat ik breder weet wat er speelt. Een aantal jaar geleden heb ik de 
propedeuse behaald van de opleiding Klein Management, dat is ruimtelijke 
ordening in de bebouwde omgeving. Dat werd steeds technischer, 
samenwerking met civiele techniek en bouwkunde, berekeningen en 
installaties maken. Toen dacht ik: dat is het niet voor mij. Vervolgens deed 
ik de eenjarige sprintopleiding Directie secretaresse en werkte bij die non-
profit organisatie. Dáárna kwam dus pas die studie Bos- en Natuurbeheer. 
Eigenlijk was ik lang op zoek naar wat ik wilde, en nu komen veel elementen 
toch bij elkaar: landschapsonderhoud, RO, mijn studie.  

Jacqueline Veltman: Ik run een tuinontwerp en hoveniersbedrijf in 
Krimpen aan den IJssel ‘Projecten in het Groen’. Het bedrijf vraagt mijn 

volledige inzet per week en daarmee houd ik ook twee dames aan het 
werk. Mijn eerste kennismaking met de gemeente Krimpen aan den IJssel 
was via operatie Steenbreek en de Groene Tafel. Daaruit vloeit de nu nog 
jaarlijks terugkerende organisatie van de Open Tuinendag die dit jaar op 
17 juni valt. Naast deze werkzaamheden doceer ik diverse modules bij de 
IPD Opleidingen (praktijkonderwijs voor volwassenen) voor de opleiding 
Ecologisch Tuinontwerper. Ik ben lid van de werkgroep omdat ik het heel 
waardevol vind dat natuur in het dorp zoveel mogelijk behouden blijft, 
uitgebreid en gestimuleerd wordt. Het is daarbij goed om te weten dat er 
verschillende belangen spelen, maar natuur wordt nog weleens ‘vergeten’.

Drie leden van de werkgroep RO: vlnr: Mariëlla van Gemeren, Leen 
Verschoor, Denise Hoogendoorn; foto: Joke Colijn



Delegatie van het bezoek naar de Bovenkerkerpolder, foto: Jaap Graveland

Michel van Cappellen: werkt bij het waterschap HHSK en in deeltijd 
voor het Programmabureau Veenweiden Krimpenerwaard dat de 

operationele uitvoering van de 2250 ha natuur in de NNN-gebieden regelt. 
Op dit moment houdt hij zich bezig met de inrichting van polder Den Hoek. 
Als bewoner heeft Michel veel affiniteit met de operatie KIJK (Krachtige 
IJsseldijken Krimpenerwaard) waarvan de uitvoering van start is gegaan.  

Stefan van der Heijden: nog even iets over dit scheidende lid, niet uit zijn 
eigen mond maar in dit geval komend van NVWK-‘collega’s’. Stefan 

heeft met veel enthousiasme zijn bijdrage als coördinator geleverd aan 
de uilenwerkgroep. Van deze functie nam hij vanwege zijn betrokkenheid 
en inzet elders al eerder afscheid, maar hij blijft actief als lid binnen deze 
werkgroep. Kennelijk is afscheid van de uilen een deur te ver! Memorabel 
zijn zijn klauterpartijen in torenhoge bomen om (zware!) uilen- en 
torenvalkbroedkasten op te hangen, het succesvolle initiatief voor de 
nachtelijke uilen-fietstochten en zijn heldere uitleg bij de inspraakreactie in de 
gemeente Krimpen aan den IJssel om waardevolle bomen te sparen. Citaat 
op de website van de Bomenwacht waar Stefan werkzaam is: “Scherp is zijn 
oog – vlijmscherp mag je wel zeggen. Of het nu gaat om vogels, wild óf om 
de kleinste beschadiging die een boom is toegebracht, Stefan ontgaat niets. 
Welwillend als het kan, maar streng als het moet.”
Stefan heeft zich sterk gemaakt voor behoud van de bomen in de 
Noorderstraat in Krimpen. De bomen russen de Tuinstraat en de 
Algerabrug heeft hij kunnen redden, het deel tussen de Algerabrug en 
de Oranjesingel wordt helaas toch gekapt. Bij het project Grote Kruising 
heeft hij bewerkstelligd dat een beeldbepalende boom is verplant i.p.v. 
omgehaald. De leden van de werkgroep RO hebben hem bedankt met een 
zeer toepasselijk cadeau (foto) voor zijn deskundige en plezierige inbreng, 
en zijn blij dat ze voor specifieke bomenkennis nog wel een beroep op hem 
mogen doen. 

Ogen en oren in elke woonkern 
Ook werd vanuit bovengenoemde evaluatie de wens duidelijk om 

toch vanuit iedere kern een contactpersoon te hebben teneinde meer 
informatie te krijgen over wat ter plaatse speelt. Zoals we enige tijd ook 
bleven vermelden in de Klussenbank: de ogen en oren zijn. De ruimtelijke 
ontwikkelingen volgen in je woonkern en als natuurwaarden in het gedrang 
komen, moeten we als NVWK en in eerste instantie de werkgroep RO 
daar misschien iets van vinden. De mensen van RO weten nu eenmaal niet 
wat waar iets slaapt of broedt! Waar let je dan op? Een huizenblok wordt 

afgebroken of gerenoveerd; zitten daar wellicht vleermuizen, mussen of 
zwaluwen in? Ken je iemand die daar woont of woonde? Een ophoging 
staat op stapel, wat gebeurt er met de bomen en de struiken? Je ziet 
landmeters lopen of er worden grondboringen gedaan, met welk doel? 
In de huidige samenstelling werkt RO meer beleidsmatig dan vroeger. 
Dat is naast het vele bestaande veldwerk dat sinds jaar en dag wordt 
uitgevoerd, eigenlijk ook overall de ontwikkeling binnen de NVWK - maar 
de input uit het werkveld wordt juist bij RO voelbaar gemist. Daarom duikt 
hier weer de oude vraag op: wie wil voor RO aanspreekpunt zijn in zijn/
haar kern en omgekeerd: wie wil melden als er zaken spelen die mogelijk 
in strijd zijn met natuurbelang. Voor wie iets opmerkt maar twijfelt aan 
het belang: neemt contact op met RO. Bij een relatief klein probleem met 
beperkte gevolgen (zoals gedoe over een boom met buren, iets op het 
particuliere vlak), is het vaak voldoende als aan de melder de weg wordt 
gewezen over hoe een melding bij de betreffende instantie te doen. Want 
ook kleinere zaken melden blijft belangrijk, soms heeft iets grotere impact 
dan je denkt, soms blijkt iets kleins een structureel probleem te zijn. De 
mensen van RO kunnen niet elke individuele oproep zelf gaan behandelen, 
daarvoor ontbreken hun simpelweg de tijd en de mogelijkheden. Maar de 
lokale kennis delen met RO blijft heel belangrijk, zij kennen of zoeken de 
weg. In gevallen met groter impact duikt RO in de zaak en neemt over. 

Deskundigheid en specialismen gevraagd
Vervolgens geeft Leen aan dat ze in de werkgroep nog wel wat 

kwaliteit kunnen gebruiken. Leen: “Onder onze leden tellen we immers 
zóveel deskundige mensen, met kennis en ervaring die we zó goed kunnen 
gebruiken!” Mariëlla: “Wij zitten hier vanzelfsprekend ons uiterste best te 
doen, maar soms missen we net die specialismen om nog adequater te 
kunnen zijn.” Is er aan bepáálde deskundigheid behoefte? Kennis van het 
omgevingsrecht of kennis en verzorging van bomen is fantastisch maar 
wel héél specifiek, dus alleen daarop de pijlen richten om meer kennis in 
de werkgroep te vergaren lijkt de RO-ers weinig kansrijk. Hierbij dus een 
oproep aan een ieder die kennis, (werk)ervaring of anderszins kan bieden 
op vlakken die kunnen raken aan de werkzaamheden van RO: bel met 
Leen of Mariëlla (zie pag.2), en kijk samen of jouw inbreng of hulp van 
waarde kan zijn voor het gezamenlijk belang. Als je alleen al een vraagbaak 
kunt zijn bij specifieke gevallen die zich voordoen, horen ze graag van 
je! Met een bomenverordening van de gemeente Krimpenerwaard (zie 
het bericht op pag. 23), met een woonvisie voor duizenden woningen, 
met het Toekomstperspectief Krimpenerwaard, met vele hectaren 
nieuwe bedrijventerreinen, met plannen voor nieuwe infrastructuur, de 
ontwikkelingen binnen het project KIJK, de uitwerking van de RES en 
heel actueel: een nieuwe planontwikkelaar voor het IHC-bos bij Krimpen 
aan de Lek (zie pag. 24), mag het duidelijk zijn dat er altijd bedreigingen 
zullen zijn voor natuur en landschap. Ook zorgt de werkgroep RO voor 
de NVWK-inbreng in de nieuwe Nota Dierenwelzijn van de gemeente 
Krimpenerwaard. Uitdagingen genoeg voor RO! Vaak bestaan die uit 
adequaat reageren op bestaande plannen, maar zelfs daarin moet 
RO selectief zijn, er speelt gewoon erg veel. Hoe mooi zou het zijn als 
natuurmaatregelen aan de vóórkant van een project geïmplementeerd 
worden, als daar overleg in een vroeg stadium over zou zijn, en als 
ecologische waarden niet meer ondergeschikt zijn aan economische, maar 
er naar een balans wordt gezocht. 

Omgevingswet
Zeker in relatie tot de Omgevingswet die echt een keer van kracht 

wordt (nu weer doorgeschoven naar 1 januari 2024) en waarin vastgelegd 
is dat burgerparticipatie bij besluitvorming MOET worden meegenomen, 
is het zaak dat alles wat de NVWK aanvoert, juist onderbouwd is. Mede 
daarom is juridische en andere professionele inbreng, ook al is het op ad 
hoc basis, zeer gewenst!  D

Bij zijn afscheid kreeg Stefan een toepasselijk cadeau, foto: Frans van der Storm


